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کدخدايي خبر داد

ايراد شوراي نگهبان به تعرفه هاي انتخابات۹۶
س�خنگوي ش�وراي نگهب�ان از اعلام 
اشکالات تعرفه هاي انتخابات سال آينده 
از سوي اين نهاد به وزارت کشور خبر داد. 
عباسعلي کدخدايي در گفت وگو با تسنيم، 
با اش��اره به آخرين اقدامات صورت گرفته 
پيرامون فراهم کردن مقدمات انتخابات در 
سال آينده، گفت: چندي پيش نمونه اي از 

تعرفه هاي انتخابات سال 96 از سوي وزارت کشور به شوراي نگهبان 
ارسال ش��د که اين تعرفه ها را در اين شورا بررس��ي کرديم. وي افزود: 
پس از بررسي نمونه تعرفه هاي انتخابات سال آينده در شوراي نگهبان 
برخي اشکالات آنها را به وزارت کشور ارسال کرده ايم و منتظريم که اين 
تعرفه ها از سوي وزارت کشور اصلاح شود. سخنگوي شوراي نگهبان 
با تأکيد بر اينکه »منتظر اصلاح اش��کالات ش��وراي نگهبان نسبت به 
تعرفه هاي انتخابات س��ال 96 هس��تيم«، تصريح کرد: پس از اصلاح 
اشکالات شوراي نگهبان درباره تعرفه هاي انتخابات سال آينده، آن را 

در شوراي نگهبان بررسي و نسبت به آنها اعلام نظر مي کنيم. 

نوادگان مرحوم دباغ در مراسم ختم وي:
 دباغ وجودش سرشار 

از عشق به ولايت فقيه بود
مراسم ختم مرحومه مرضيه حديدچي )دباغ( صبح ديروز در مسجد 
جامع شهرک غرب با حضور چهره هاي سياسي و انقلابي برگزار شد. 
به گزارش فارس، در اين مراسم سه تن از نوادگان اين مرحومه در پايان 
مراسم از پيام تسليت مقام معظم رهبري و مردم براي همدردي با آنها، 
تش��کر کردند. يکي از نوه هاي مرحومه دباغ در ادامه با اشاره به اينکه 
يکي از توصيه هاي مادربزرگش��ان پيروي از ولاي��ت فقيه بود تصريح 
کرد: مادربزرگ ما به هيچ جناح و گروهي وابسته نبود و تمام وجودش 
سرشار از عشق به ولايت بود و حتي يک لحظه در طول عمرش ولايت 
فقيه را تنها نگذاشت. وي در ادامه اظهار کرد: ايشان در مواقع مختلف 
انقلاب حامي رهبر عزيزمان بودند و هميشه به ما توصيه مي کردند که 
چشم مان به فرمان مقام معظم رهبري باش��د. وي خود هم تا آخرين 

لحظه عمرشان به اين مسئله عمل کردند. 
همچنين در ادامه اين مراسم يکي ديگر از نوه هاي مرحومه حديدچي 
پيام تس��ليت مقام معظ��م رهبري را قرائ��ت و اظهار ک��رد: در همان 
لحظه هاي اوليه که غم از دس��ت دادن مادربزرگم��ان تمام وجودمان 
را فراگرفته بود و از فوت ايش��ان همگي ما ناراح��ت و غصه دار بوديم، 
آن چنان که انگار دنيا سرمان خراب شده است و از اين مصيبت بسيار 
ناراحت، سردرگم و حيرت زده بوديم که پيام مقام معظم رهبري مانند 
مرهمي بر دل و جان ما نشست و ما را آرام کرد که در اينجا جا دارد از 
معظم له تشکر کنيم. وي بيان کرد: بزرگ ترين افتخار خانواده ما اين 

است که اين گونه مورد عنايت امام دورانمان هستيم. 
اين مراسم با حضور سرلشکر صفوي، سردار نقدي رئيس سازمان بسيج 
مس��تضعفين، س��ردار فضلي، غلامعلي حدادعادل، احمد خرم، علي 
جنتي وزير سابق ارشاد، فرجي دانا، مصطفي کواکبيان نماينده تهران، 
مصطفي تاج زاده، محمدرضا خاتمي، موسوي لاري، منتجب نيا، ابتکار، 
زهرا اشراقي، حشمتيان، ش��ريف زادگان وزير رفاه خاتمي، ذوالقدر، 
حسينعلي اميري معاون پارلماني رئيس جمهور، ابطحي، کمال خرازي 

و شکوري راد برگزار شد. 
    امريکا بايد غزل خداحافظي ابرقدرتي را بخواند

امريکا هر کاري توانس��ته عليه ما انجام داده و امروز هيچ راهي ندارد، 
بنابراين مي خواهد ما را متقاعد کند که براي پيشرفت هيچ راهي جز 

ارتباط با وي نداريم. 
به گزارش ف��ارس، س��ردار محمدرضا نقدي، رئيس س��ازمان بس��يج 
مستضعفين صبح ديروز در حاشيه مراسم ختم مرضيه حديدچي  دباغ، 
درباره اعمال تحريم هاي جديد توس��ط ايالات متحده امريکا ادامه داد: 
امريکا اقدامات نظامي، تروريس��تي، سياسي و جنگ فرهنگي سنگين 
و تحري��م فلج کننده عليه ايران اعم��ال کرد؛ بنابراي��ن ديگر چه کاري 
مي خواهد صورت دهد. امريکا هر حربه اي داش��ت عليه ما به کار گرفت 
بنابراين امريکا بايد غزل خداحافظي ابرقدرتي خود را بخواند. رئيس بسيج 
مستضعفين در پاسخ به اينکه چه توصيه اي به ترامپ، رئيس جمهوري 
جديد امريکا داريد، تصريح کرد: توصيه براي کساني که عقل ندارند جايز 
نيست. سردار نقدي در ادامه با تأکيد بر اينکه خانم دباغ يک زن بسيجي 
به تمام معنا بود گفت: ايش��ان مروج همه ارزش هاي والاي الهي چه در 
کمال و چه در عمل بود. رئيس بسيج مستضعفين با بيان اينکه مرحومه 
حديدچي در هر مراسمي که از وي دعوت مي کرديم حضور مي يافتند 
و ارادت خاصي به بسيجيان داشتند و اسوه بسيجيان بودند، اضافه کرد: 
در بين کساني که براي انقلاب زحمت کشيده اند هرچه گشتم ديدم که 
لقب زينب)س( انقلاب برازنده ايشان است، چراکه زجرهاي بسياري در 

راه انقلاب کشيدند و پيام رسان انقلاب اسلامي بود.

نايب رئيس کميسيون امنيت ملي عنوان کرد
 توجيهات اقتصادي ابزاري  فريبنده

 براي تأسيس دفتر اتحاديه اروپا
نايب رئيس کميسيون امنيت ملي با بيان اينکه عده اي تحت عناوين 
فريبنده به دنبال ايجاد دفتر اتحاديه اروپا در ايران هستند، گفت: 
برخي توجيهات اقتصادي در اين خصوص ساده انديش�انه است. 
ابوالفضل حس��ن بيگي در گفت وگو با مهر، در خصوص تأسيس دفتر 
نمايندگي اتحاديه اروپا در تهران گفت: با ايجاد دفتر نمايندگي اروپا در 
تهران به چند دليل مخالف هستم. ۲۸ عضو اتحاديه اروپا همه در ايران 
سفارتخانه دارند و امور مربوط به اين کشورها توسط سفارتخانه هايشان 
در ايران انجام شود. وي تصريح کرد: اسرائيل مي داند که قدرت ايران 
غيرقابل مهار اس��ت، لذا تلاش مي کند در کنار ۲۸ سفارت کشورهاي 
اروپايي در ايران، دفت��ر جديدي در ايران برپا کند. بايد هوش��يار بود. 
حس��ن بيگي با تأکيد بر اينکه دفتر اتحاديه اروپا در کش��ور هاي ديگر 
صرفاً سياسي اس��ت و اهداف اقتصادي ندارد، گفت: اتحاديه اروپا در 
۱۳۵ کشور دنيا داراي نمايندگي و دفتر است و کارهاي سياسي انجام 
مي دهد. وي با اشاره به رفت و آمدهاي نمايندگان اتحاديه اروپا به ايران 
گفت: اشتون بعد از حضور در ايران تلاش کرد به ديدار فتنه گران برود و 
غائله سياسي درست کند. مقامات ديگري که از اتحاديه اروپا به تهران 

سفر کردند نيز در همين راستا تلاش کردند. 
عضو فراکسيون ولايت مجلس گفت: اين افراد با حمايت از فتنه گران به 
دنبال ايجاد غائله سياسي و گرفتن انتقام شکست اسرائيل در سوريه و 
لبنان هستند. حسن بيگي با تاکيد بر اينکه يک مجموعه سياسي نيازي 
نيست در جمهوري اسلامي ايران دفتر داشته باشد، گفت: در صورت 
تشکيل دفتر اتحاديه اروپا، اين تشکيلات سياسي به بهانه هاي مختلف 
با عنوان حقوق بشر و حقوق زنان، جمهوري اسلامي را تحت فشار قرار 
خواهد داد تا اهداف امريکا را در ايران محقق کند. نايب رئيس کميسيون 
امنيت ملي با بيان اينکه عده اي تحت عناوين فريبنده به دنبال ايجاد 
دفتر اتحاديه اروپا در ايران هستند، گفت: اگر قرار است سرمايه گذاري 
اقتصادي در ايران صورت گيرد، ش��رکت ها و کشورها فعال هستند و 
رفت و آمدهاي زيادي در ايران صورت گرفته است و نيازي نيست دفتر 
اتحاديه اروپا در ايران باز شود. وي باز شدن دفتر اتحاديه اروپا در ايران را 
مغاير منافع ملي جمهوري اسلامي خواند و گفت: توجيهات برخي افراد 

مبني بر لزوم تشکيل اين دفتر در ايران ساده انديشانه است. 

مردي از جنس تکليف گرايی
جايي آن س��وتر از ميدان جهاد با »مال و جان« ک��ه گوهر اخلاص، عيار 
ناب تري مي طلب��د، همانجا ک��ه جولان��گاه خميني، بنيانگ��ذار مکتب 
نجاتبخش »تکليف گرايي« در جان همه متعلمان س��بيل نجات است و 
جلو ه گاه خامنه اي که پس از پيروزي در ابتلائات سخت دوران خميني به 
امامت رسيد، و جايگاه شيخ فضل الله نوري که راز ماندگاري اش، اخلاص 
بود و عمل به تکليف با نيت ناب، و نيز جبهه جنگ آوران جان باخته اي که 
»دفاع« دوران ما را »مقدس« کردند ب��ا همان گوهر اخلاص و نيت ناب و 
اقامه تکليف به سر انگشت اشاره امام تکليف گرايان.  ديشب مردي از جنس 
همان »مردان تکليف« - که عمري در عزلت اخلاص به کارستان کم نظير 
نقاب افکني از چهره منافقان مش��غول بود- به لقاء الهي باريافت؛ حس��ن 
شايان فر - اين ايثارگر عزيز عرصه جهاد نرم - که هيچ گاه دغدغه نام و نشان 
نداشت و هيچ کس او را در طلب تش��خص نديد و درهمواره اين قريب 40 
سال پس از انقلاب، لذت جاويدان جلب رضايت خدا را بر حلاوت گذران 
محبوبيت در نزد خلق، ترجيح داد و يک تنه پاي در معرکه اي نهاد که هر 
کس - حتي کساني در کسوت مجاهدت و ايثارگري – را طاقت حضور در 
آن نبود و يکسره در کارزار سترگ دفاع از »حقيقت مظلوم در برابر باطل 

گستاخ«، دليري کرد با همه وجود و وجهه خويش. 
رحمت بي پايان خدا ب��ر آن محاف��ظ بي بديل فرهنگ انقلاب اس��لامي 
که رحلتش در آس��تانه اربعين حسيني، گواه آش��کاري است بر يک عمر 

دغدغه داري تکليف گرايانه در دفاع از معرفت و مرام حسيني. 
 

خلأ ضمانت اجرا، نمايندگان امريکا عليه ايران را گستاخ تر کرد

 شمخاني: بسيج مي تواند گره گشايي كند
دبي�ر ش�وراي عال�ي امني�ت مل�ي کش�ورمان ب�ا تأکي�د 
ب�ر بهره گي�ري از ظرفيت ه�اي بس�يج در بخش ه�اي 
مختل�ف تصريح ک�رد ک�ه اي�ن نه�اد مي تواند گره گش�اي 
باش�د. مختل�ف  بخش ه�اي  در  ش�کننده  تنگناه�اي 

علي شمخاني درجريان بازديد از نمايش��گاه دستاوردهاي بسيج 
در گفت وگو با خبرنگاران با تجليل از نقش بس��يج در بهره گيري 
از تجربيات هش��ت س��ال دفاع مقدس به منظور کمک به توسعه 
اقتصادي، فرهنگي و اجتماعي کشور گفت: الگوي بسيج منبعث 
از فرهنگ نوراني دفاع مقدس و آرمان ش��هيدان والامقام انقلاب 

اسلامي است و مي تواند گره گشاي تنگناهاي شکننده در بخش هاي 
مختلف باشد. وي خاستگاه اقتصاد مقاومتي به عنوان الگوي منحصر 
به فرد توسعه و رشد درکشور را بنيان هاي محکم فرهنگ بسيجي 
عنوان کرد و اظهار داش��ت: ايجاد ش��هرها و روس��تاهاي مقاوم و 
کار آفرين که بتوانند ازجامعه در قبال تکانه هاي ش��ديد اقتصادي 
پش��تيباني کنند نيازمند بهره گي��ري هوش��مندانه و هدفمند از 
فرهنگ بسيجي است.  دبير ش��وراي عالي امنيت ملي بر ضرورت 
توانمند سازي و فعال کردن ظرفيت هاي بومي براي توسعه اقتصاد 
درون زا و کاهش وابس��تگي به منابع دولتي براي رش��د اقتصادي 

تأکيد کرد و افزود: اقدامات انجام شده از سوي سازمان بسيج نشان 
مي دهد با هدايت هدفمند منابع خرد مي توان ضمن ايجاد اشتغال 
مولد در عرصه هاي مختلف از مهاجرت روستاييان به حاشيه شهرها 
جلوگيري کرد. شمخاني بسيج را نهادي برآمده از انديشه متعالي 
امام راحل براي پشتيباني از امنيت ملي و يجاد وحدت، انسجام و 
تعالي در جهان اسلام دانست و با اشاره به الگو گيري موفق ملت هاي 
مظلوم از اين شجره طيبه افزود: فرهنگ بسيجي تابع مرز و نژاد و 
مذهب و نسبت نيست و ثمره آن شکوفايي ارزش هاي والاي انساني 

شامل ايثار، مقاومت، سازندگي و رشد است. 

آرايش سياسی در امريکا برای بازفروش برجام

 روزهاي منته�ي به پايان رياس�ت جمهوري 
اوبام�ا التهاب�ي پنه�ان دارد؛ التهاب�ي از 
جنس ش�ك و ترديد ب�ه آينده، ب�ه خصوص 
آنک�ه هيچ ک�س نمي دان�د بر س�ر يک�ي از 
مهم تري�ن ميراث ه�اي رياس�ت جمه�وري 
اوبام�ا يعن�ي برج�ام چ�ه خواه�د آم�د. 
ترام��پ برخلاف روزه��اي پرج��وش و خروش 
رقابت هاي انتخاباتي ديگ��ر از پاره کردن برجام 
س��خني نمي گويد. در حقيقت در روزهاي اخير 
ترامپ در خصوص هر چيزي به جز برجام صحبت 
کرده، از مهاجران مکزيکي گرفته تا بحث سوريه و 

آنچه اين روزها در حلب مي گذرد. 
با اين حال تحرکات از آن س��و در کنگره امريکا 
همچنان ادامه دارد و مجلس نمايندگان امريکا 
در تازه تري��ن اق��دام پس از تصوي��ب يک جانبه 
تحريم هاي ۱0 س��اله ممنوعيت خريد هواپيما 
توس��ط ايران را نيز صادر کرد. مصوبه ای که اگر 
به شکل قانون دربيايد برخلاف قانون تحريم هاي 
يک جانبه امريکا نقض مس��لم برجام محسوب 
مي ش��ود و ايران بايد در مقابل آن عکس العملي 

قاطع داشته باشد. 
در کنار اين انتظار مي رود که ب��اراك اوباما اين 
قانون را وتو کند، اما نکته مهم تر اينجاست که با به 
قدرت رسيدن ترامپ اوضاع و احوال اين قوانين 
چگونه خواهد بود. آيا مي توان دوباره انتظار وتوي 

رئيس جمهور را داشت. 
   برجام و رئيس جمهور امريکا

واقعيت اينجاس��ت که برجام در امريکا براساس 

فرامين اجراي��ي رئيس جمهور ب��ه مرحله اجرا 
رسيده و فرآيند تصويب قانون را در کنگره امريکا 
طي نکرده است. همين مس��ئله بارها به عنوان 

يکي از تهديدات برجام ذکر شده است. 
حتي در نام��ه اي که تع��دادي از س��ناتورهاي 
جمهوريخواه خطاب به مسئولان ايراني منتشر 
کردند، همين ويژگي مورد تأکيد قرار گرفت. در 
اين نامه آمده بود: جالب توجه است در حالي که 
بر مذاکرات ش��ما ب��ا دولت خود نظ��ارت داريم 
مي بينيم که ش��ما به طور کام��ل از نظام قانون 
اساسي ما آگاهي نداريد. هر چيزي که مورد تأييد 
کنگره قرار نگيرد، تنها يک توافق اجرايي است و 
رئيس جمهور بعدي مي تواند با يک حرکت قلم 
آن را ابطال کند و کنگره آين��ده مي تواند در هر 

برهه از زمان مفاد توافق را اصلاح کند. 
واقعيت اين اس��ت که اين اتف��اق هم اکنون به 
صورت يک واقعيت احتمالي در حال خودنمايي 
است. تعهد دولت اوباما براي اجراي برجام عملًا 
تا ۲0 ژانويه است و از آن زمان به بعد دولت ترامپ 
مسئول اجراي برجام خواهد بود. کافي است که 
ترامپ از تمديد معافيت هاي تحريمي خودداري 
کند، در اين صورت عمر برجام به پايان مي رسد. 

   نبود تضمين صحيح
در اين باره که چرا وضعي��ت فعلي به وجود آمده 
است مي توان دلايل فراواني بيان کرد. با اين حال 
به نظر مي رسد که مهم ترين اشکال در اين ميان 
عدم درخواست تضميني محکم در قبال خروج 

از برجام است. 

واقعيت اين اس��ت که تيم مذاکره کننده تلاش 
مي کرد با تصويب برجام در شوراي امنيت سازمان 
ملل متحد تضميني همگانی و جمعي در خصوص 
اجراي آن فراهم بياورد و هزينه زير پا گذاش��تن 
برجام توس��ط هر کدام از گروه ه��ا به خصوص 

امريکايي ها را به شدت بالا ببرد. 
در حقيقت اين اميد وجود داشت که تعهد ساير 
کشورها سبب تمکين امريکا براي اجراي برجام 
شود. با اين حال به نظر مي رسد که اين روش از 
همان ابتدا شکست خود را نشان داد. با بدعهدي 
امريکايي ها در اجراي برجام و تلاش هاي پشت 
پرده براي انصراف بانک هاي ب��زرگ از معامله با 

ايران برجام يه يک مشکل بزرگ برخورد کرد. 
اين مس��ئله چنان بود که اي��ران چندين بار در 
کميسيون برجام نسبت به اين بدعهدي شکايت 
کرد، اما در فرآيند کلي حرکت امريکايي ها هيچ 
تغييري حاصل نشد. در اين ميان رسيدن ترامپ 
س��بب ش��د همان اقدامات قبلي نيز با مشکل 
برخورد کن��د. نکته جالب اينجاس��ت که حتي 
شرکت هاي معتبر تجاري نيز بر اين مسئله تأکيد 
کردند که از سياس��ت هاي جديد دولت امريکا 

پيروي خواهند کرد. 
در اين مي��ان س��خنگوي ش��رکت بوئينگ در 
واکنش به اين مس��ئله گفته اس��ت: اگر دولت 
ترامپ سياس��ت امريکا در قبال اي��ران را تغيير 
دهد و فروش جت هاي مسافربري به اين کشور 
را ممنوع س��ازد، بوئينگ به اين تصميم احترام 

خواهد گذاشت. 

حتي ايرباس هم در اين مي��ان اعلام بلاتکليفي 
کرده است. س��خنگوي ايرباس در اين خصوص 
مي گويد: »تصميم نهايي هرچه که باشد، از نظر 
زماني ب��راي اين قرارداد خوب نيس��ت... ما بايد 
واکنش ايران را ببينيم. چه اوباما مصوبه مجلس 
نمايندگان را وتو کند و چه نکند، روي کار آمدن 

دونالد ترامپ حکايت از وضعيت خوبي ندارد.«
   مشاوران ترامپ چه مي گويند

به اين ترتيب حتي خوش��بين ترين کارشناسان 
هم اميدي ندارند که برجام بتواند به روش فعلي 
به کار خود ادامه دهد. سؤال اصلي در اين ميان 
نحوه خروج از وضعيت فعلي است. لغو برجام از 
سوي امريکايي ها احتمالي ناچيز است، اما آنچه 
که جدي ترين احتمال در ش��رايط جاري است، 
تقاضاي مذاکره دوباره و تلاش براي فروش دوباره 

برجام به ايران است. 
حت��ي بنيامي��ن نتانياه��و، نخس��ت وزير رژيم 
صهيونيس��تي که خود اصلي ترين منتقد بحث 
برجام بود، به طور پنه��ان پيام هايي را به ترامپ 

فرستاده تا از لغو برجام خودداري کند. 
وليد فارس يکي از اصلي ترين مش��اوران ترامپ 
هم به اين نکته اشاره کرده است. وي در اين باره 
مي گويد: اره کردن اين توافق، براي دنيا گران تمام 
مي شود. او )ترامپ( مي خواهد آن موافقتنامه را 
که در فضايي بين المللي منعقد ش��ده، بگيرد و 
سپس آن را مرور کند. وي سپس آن را به کنگره 
مي فرستد و از ايراني ها هم مي خواهد چند مورد 
را ي��ا ايجاد يا ع��وض کنند. در اي��ن خصوص با 
ايراني ها مباحثه اي درمي گيرد که ممکن است 

بحث سختي باشد. 
وي تصريح مي کند: توافق هس��ته اي با شکل و 
شمايل کنوني، 7۵ ميليارد دلار به ايران مي دهد 
ول��ي در عوض چيز زي��ادي نمي گي��رد و باعث 
افزايش مداخ��لات ايران در ام��ور داخلي چهار 
کش��ور ش��ده اس��ت. دولت ترامپ اين را قبول 

نخواهد کرد. 
با اين حال واکنش مقامات کشورمان نسبت به 
اين مسئله کاملًا منفي بوده است و حتي معاون 
سياس��ي دفتر رئيس جمهور نيز طي واکنش��ي 
اين مسئله را رد کرد. با اين حال اين مخالفت ها 
نمي تواند تغييري در رويکرد امريکايي ها ايجاد 
کند، کم��ا اينکه تأکي��د تمام سياس��تمداران 

امريکايي نيز در همين مسير است. 
   تلاش براي فروش دوباره برجام 

ش��رايط فعل��ي را مي توان ب��ه نوعي ناش��ي از 
بي توجهي تيم مذاکره کننده به تضمين اجراي 
برجام دانس��ت. تضميني که هيچ گاه به صورت 
کامل حاصل نشد. از سوي ديگر سياست جديد 
امريکايي ها بر مبناي فروش دوباره برجام آرايش 

گرفته است. 
شايد بهترين راه براي مقابله با چنين مسئله اي 
دل کندن از برجام و مواجهه با شرايط فعلي است. 
شرايطي که با ترامپ شکل و شمايلي جديدي به 

خود گرفته است. 

دکتر عبدالله گنجي

انتخابات امريکا و بحران روشنفکري
چرايي رأي مردم امريکا ب��ه دونالد ترامپ از زواي��اي مختلف مورد توجه 
قرار گرفت و رس��انه ها و تحليلگران جه��ان به آن پرداختن��د، اما آرايش 
نهفته اي نسبت به نتيجه انتخابات امريکا نيز وجود دارد که نياز به نورتابي 
و روش��نگري دارد و آن آرايش توده- روش��نفکران اس��ت. روش��نفکران 
به عنوان چراغ به دس��تان و پش��توانه تئوريک تمدن غ��رب اکنون بين 
مسيرهاي انتخابي خود و مس��يرهاي حرکت توده همسويي نمي بينند و 
احساس مي کنند يافته هاي آنان به تافته هاي جدابافته اجتماعي تبديل 
شده اس��ت. مهم ترين بحران روش��نفکران و نظريه پردازان غرب »بحران 
روزمرگي« و عدم »نوزايي فکري« است. ش��ايد علت اصلي اين باشد که 
ليبرال دموکراسي را به عنوان پايان تاريخ مفروض داشته اند و آينده را به 

شکل دايره مي بينند. 
اکنون نمادهايي در جهت گيري هاي تمدن غرب قابل مشاهده است که اين 
مدعا را اثبات مي نمايد. سينماي آنان در ترسيم واقعيت هاي اجتماعي و 
تاريخي خود به بن بست رسيده است و راه پويايي آن را در »تخيل« يافته اند. 
داستان هاي افسانه اي مدرن، هيولاها، دايناسورها و هجوم عظيم الجثه ها 
به شهرها و منازل نشان از بي س��وژگي در حوزه واقعيت هاي اجتماعي و 
بن بست در درك حقيقت هاس��ت. تمرکز ثروت در دست يک درصد يا به 
قول اوباما ۳ درصد نشان مي دهد که »بحران عدالت« و »بحران کارآمدي« 
که تاکنون با »غيريت سازي« بيروني مخفي مي شد در حال هويدا شدن 
است. وقتي ترامپ مي گويد اگر پولي را که در خاورميانه خرج کرديم صرف 
درون امريکا مي کرديم مي توانستيم دوبار آن را بسازيم)و رأي مي آورد(، 
بدين معناست که مردم امريکا از نظريه پردازاني که »تئوري هيبت« براي 
امريکا توليد مي کنند، خس��ته  ش��ده اند. مردم فهميده اند که با پرس��تيژ 
روش��نفکري که هرم قاعده جامعه آنان را احاطه کرده اس��ت، نمي توان 
تضادهاي دروني ليبرال دموکراس��ي را مخفي کرد. بنابراين در انتخابات 
به روشنفکري، عقلانيت غربي و پرستيژسازان براي امريکا »نه« مي گويند 
و به سوي کسي مي روند که هم فس��اد اخلاقي دارد و هم مانند زالو خون 
آنان را مکيده و سرمايه دار شده اس��ت، اما باز او را بر نماينده روشنفکران 

ترجيح مي دهند. 
باور کنيم م��ردم امريکا قبل از اينکه به نظريه هاي سياس��ي- اجتماعي و 
س��اختار و هيبت امريکا رو آورند، به خصايص فردي ترامپ توجه کردند 
و روانشناسي ترامپ رأي آنان را جلب کرد. مردم امريکا از ترامپ سخنان 
منطقي و اتوکشيده نخواستند)که اين س��يره روشنفکران است(، بلکه به 
دنبال نجات خود از زير هيبت پوشالي کشوري بودند که روشنفکران امريکا 
آن را توليد کرده اند. يادمان نرفته اس��ت که امام روش��ن ضمير ما صداي 
خرد شدن استخوان  هاي تمدن غرب را شنيد و گفت من مي روم، اما شما 

منتظر شکستن قطعي آن باشيد. 
اکنون نظريه پردازان سياسي امريکا در مقابل اين سؤال قرار گرفته اند که 
چگونه عقلانيت و روش��نفکري به »پوپوليس��م توده گرا« مي بازد و با اين 
سؤال مواجه مي ش��وند که ما براي کدام جامعه نظريه پردازي مي کنيم؟ 
بدون ترديد يا بايد ترامپ را محصول روشنفکري غرب بدانيم يا قيام عليه 
آن. هر يک از اين دو را برگزينيم به بحران روشنفکري در غرب و خصوصاً در 
امريکا خواهيم رسيد. بحراني که همزمان با فروپاشي شوروي در حال وقوع 
بود اما انديشمندان آن ديار تلاش کردند با توليد غيريت جديد، جايگزيني 
براي شوروي بتراش��ند تا بتوانند صورت ابرقدرتي را با سيلي فرضي يک 
رقيب سرخ کنند و ملت خود را منسجم گردانند. از اين رو بود که تئوري 
»جنگ تمدن ها« را طرح و غيريت را اسلام معرفي کردند و خود به ايجاد 
سامانه هاي تروريسم در جهان اسلام همت گماردند تا اين غيريت از درون 

کتاب ها به ميدان منازعه منتقل شود و مردم امريکا آن را ببينند. 
امروز مردم امريکا به »نگاه به درون امري��کا« رأي دادند تا به حاکمان 
بفهمانند که خاورميانه مس��ئله ما نيس��ت، هزينه هاي آنج��ا را براي 
مشکلات ما خرج نماييد. بنابراين روشنفکران غرب بايد در نظرات خود 
تجديدنظر کنند و ارزش  هاي امريکايي – به خصوص ليبرال دموکراسي 
– را مورد بازخواني مجدد قرار دهند و متناس��ب ب��ا جهت گيري  هاي 
مردم، خود را نو کنند. در غير اي��ن صورت بايد براي خلأ نظريه پردازي 
نمايند و توده مردم پيشقراولان درون گرايي سياست  هاي امريکا خواهند 
ش��د. توجه مثبت ترامپ به ماندن اسد و همکاري با روسيه و کم کردن 
هزينه ها در خاورميانه و اخذ هزينه امنيت از سعودي ها نشان مي دهد 
که ترامپ فهميده است بايد مردم امريکا ابرقدرت واقعي باشند نه دولت 

آنان ابرقدرت پوشالي. 

قدرت الله رحماني 

حدادعادل: اصولگرايان هنوز به گزينه  مشخصي نرسيده اند

  نگاه

مهدی پورصفا
  گزارش یک

همه ظرفيت ه�اي کش�ور بايد پاي 
کار بس�يج باش�ند، از جمل�ه بخش 
اجراي�ي و مديريت اجرايي کش�ور 
بايد اي�ن ظرفيت هاي عظي�م را در 
بسيج ببينند و از آن استفاده کنند. 
س��ردار محمد ش��يرازي، رئيس دفتر 
نظامي فرمانده معظم کل قوا در حاشيه 
بازديد از نمايشگاه دس��تاوردهاي پنج س��ال اخير سازمان بسيج 
مس��تضعفين در گفت وگو با خبرنگار سياس��ي خبرگزاري بسيج 
گفت: توفيقي حاصل شد و از نمايشگاه دستاورد هاي بسيج بازديد 
و عملکرد بس��يجيان عزيز را رصد کردم. وي ادام��ه داد: اين همه 
پيشرفت، توجه و کارآمدي که در بخش هاي قابل توجهي از بسيج 

به وجود آمده است مي تواند نماد الگو گيري در بخش هاي ديگر کشور 
باشد. سردار شيرازي در ادامه تأکيد کرد: انتظاري که امام خامنه اي 
و مردم ايران دارند اين است که بسيج در همه بخش ها، موضوعات، 

اقشار و فرصت هايي که پيش آمده خودش را نشان دهد. 
رئيس دفتر نظامي فرمانده معظم کل قوا خاطر نش��ان کرد: بسيج 
يعني متن مردم و متن مردم يعني ظرفيت کشور و انقلاب اسلامي؛ 
اين ظرفيت ها، ظرفيت کمي نيست و هميشه بايد از ظرفيت بسيج 
در همه عرصه ها اس��تفاده کرد. وي يادآور ش��د: امروز بس��يج در 
بخش هاي علمي و نوآوري ها حرف هاي زيادي براي گفتن دارد. لازم 
است، بسيج اين کارآمدي را نشان دهد که به لطف خدا توانستيم تا 

امروز بخش ها و ظرفيت عظيم را نشان دهيم. 
شيرازي با بيان اينکه نش��ان دادن اين ظرفيت ها هنر مي خواهد 

تصريح کرد: اينکه بتوانيم ظرفيت هاي بسيج را نشان دهيم به نوعي 
يک کارآمدي محسوب مي ش��ود البته مهم تر از کارآمدي، توسعه 
اين گونه توانمندي ها است تا بتوانيم تمام ظرفيت هاي موجود در 

کشور را پاي کار بسيج بياوريم. 
اين مقام ارشد نظامي تأکيد کرد: همه ظرفيت هاي کشور بايد پاي 
کار بسيج باشند، از جمله بخش اجرايي و مديريت اجرايي کشور 
بايد اين ظرفيت هاي عظيم را در بسيج ببينند و از آن استفاده کنند 
اگر اينگونه باشد هيچ مشکلي را نمي توان براي کشور متصور شد 
کما اينکه امروز هم مش��کلي در اين خصوص نداريم. وي در پايان 
متذکر شد: ظرفيت هاي بسيج بسيار بيش��تر از آن است که امروز 
به آن توجه مي شود و اين مسئله نکته اساسي است که بايد بيشتر 

مورد توجه قرار بگيرد.

رئيس فراکس�يون اصولگراي�ان مجلس نهم 
گف�ت: هن�وز اصولگراي�ان ب�راي انتخاب�ات 
سال 96 به کانديداي مش�خصي نرسيده اند. 
به گزارش ف��ارس، غلامعلي حدادع��ادل درباره 
برنامه اصولگرايان براي دوازدهمين دور رياست 
جمهوري در جم��ع خبرنگاران اظهار داش��ت: 
نتيجه کارهاي��ي که اين روزه��ا در حال صورت 

گرفتن است انتخاباتي پرشور و رقابتي است که 
همه سليقه ها بتوانند در آن شرکت کنند که اين 

خود اهميت دارد. 
هنوز هيچ شخص خاصي از س��وي اصولگرايان 
براي انتخابات رياست جمهوري مشخص نشده 
است. رئيس اسبق مجلس در پاسخ به اين پرسش 
که نظرتان درب��اره حمايت برخ��ي اصولگرايان 

از حس��ن روحاني در س��ال 96 گفت: افراد آزاد 
هستند و اين احتمال هميشه وجود دارد، اما فعلًا 
جهت تلاش  اصولگراي��ان، معطوف به وحدت در 
بين اصولگرايان و رس��يدن به فردي واحد است. 
حدادعادل در پاسخ به اين پرسش که آيا ممکن 
است از الگوي سال 94 براي س��ال 96 استفاده 
کنيد يا خير و آيا ش��ما الگوي اصولگرايان براي 

انتخابات مجل��س را موفق مي دانس��تيد، گفت: 
بله ما آن الگو را موفق مي دانس��تيم و يک دليل 
موفقيت آن اين است که افرادي که در فهرست 
اصولگرايان بودن��د بعضاً بي��ش از دو برابر نوبت 
قبل رأي آوردند و فاصله رأي ۳0 نفره دوم با ۳0 
نفره اول زياد  نبود و طبيعي بود و ما اين را نتيجه 

وحدت مي دانيم. 

سردار شيرازي: 

همه ظرفيت های كشور بايد پای كار بسيج باشد

نماينده اصلاح طلب مجلس عنوان کرد
 روحاني  فعلًا گزينه اصلاح طلبان

 

 براي انتخابات ۹۶ 
نماين�ده م�ردم اردکان در مجل�س ب�ا اش�اره ب�ه اينک�ه فع�لًا 
روحان�ي گزين�ه اصلاح طلب�ان در انتخاب�ات آت�ي خواه�د 
ب�ود، گف�ت: اگ�ر وارد مصادي�ق ش�ويم ممک�ن اس�ت درب�اره 
اف�راد ديگ�ري ه�م بح�ث و تبادل نظ�ر ص�ورت گي�رد. 
به گزارش خبرن��گار حوزه احزاب باش��گاه خبرنگاران تس��نيم »پويا«، 
محمدرضا تابش، نماينده مردم اردکان در مجلس شوراي اسلامي با اشاره 
به جلسات فراکسيون اميد مجلس با شوراي عالي اصلاح طلبان اظهار کرد: 
در اين جلسات کميته هاي سه گانه امور استان ها، تعامل با شخصيت ها 
و امور راهبردي مشخص شده و اين کميته ها هفته آينده کار تخصصي 
خود را آغاز مي کنند. تابش با بيان اينکه تمرکز اين کميته ها روي هر دو 
انتخابات شوراي شهر و رياست جمهوري است، گفت: هنوز وارد مصاديق 
نشده ايم و قصد داريم با تعيين خط مش��ي راهبردي در جهت بالا بردن 

مشارکت مردم در انتخابات، اقداماتي را انجام دهيم.
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